

Ausschreibung (Stand Dezember 2018)

# STIBET Studienabschlussstipendium

## Wer wird gefördert?

Studierende mit ausländischer Hochschulzugangsberechtigung, die an der HHU studieren.

## Welche Kriterien gelten?

Sie haben gute Leistungen erbracht und ein erfolgreicher Studienabschluss ist in der Regelstudienzeit innerhalb von 12 Monaten zu erwarten. Eine Bestätigung der/des betreuenden Professorin/Professors liegt vor.

**Notlage:** Sie sind ohne eigenes Verschulden in der Abschlussphase ihres Studiums in eine nicht vorhersehbare Notlage geraten.

**Ehrenamt:** Sie haben sich durch herausragendes ehrenamtliches Engagement im internationalen Kontext an der HHU ausgezeichnet.

## Umfang und Förderdauer

Vergabe der STIBET Studienabschlussstipendien für max. 12 Monate. Anrechnung von Einkünften und anderen Stipendien (ab 450 €) auf die Förderrate.

**Die monatliche Förderungsrate:**

Bachelorstudierende max. 750 €

Master- oder Staatsexamensstudierende max. 850 €

## Wie kann ich mich bewerben?

Sie füllen den Antrag auf STIBET Studienabschlussstipendium aus, fügen folgende Unterlagen bei und geben Ihre vollständigen Bewerbungsunterlagen persönlich bei Dr. Benjamin Irkens ab (Termin nach Absprache):

1. Lebenslauf auf Deutsch oder Englisch
2. Aktuelle Studienbescheinigung
3. Förderzustimmung des jeweiligen Studiendekanats bei Bewerber/innen mit Abschluss „Staatsexamen“
4. Leistungsübersicht oder bei Staatsexamen: Zulassung des Prüfungsamtes

**Zusätzlich bei Notlage:**

1. Begründung der Notlage als Anlage (maschinengeschriebener Text, maximal 350 Wörter) auf Deutsch oder Englisch
2. Kontoauszüge der letzten 3 Monate (im Original zur Einsicht)

**Zusätzlich bei Ehrenamt:**

1. Nachweis der ehrenamtlichen Tätigkeit

## Antragsfrist

Eine Antragsstellung ist jederzeit möglich.

## Wer wählt aus?

Ein Auswahlgremium der HHU.



Call for Applications (Date created December 2018)

# STIBET Completion of Studies Grant

## Who is eligible?

Students with a foreign higher education entrance qualification who are studying at HHU.

## Which criteria apply?

You have performed well and expect to complete your studies successfully in the standard period of study within 12 months. This must be confirmed by the supervising professor.

**Hardship:** You find yourself through no fault of your own in an unforeseeable emergency situation in the final phase of your studies.

**Voluntary work:** You have excelled through outstanding voluntary work in an international context at HHU.

## Scale and duration of funding

A STIBET Completion of Studies Grant can be awarded for up to a maximum of 12 months. Income and other scholarships (upwards of € 450) are taken into account in the rate.

**The monthly rates are as follows:**

Bachelor students max. € 750

Masters or State Examination students max. € 850

## How can I apply?

You should please complete the application form for a STIBET Completion of Studies Grant, include the following documents and submit your full application in person to Dr. Benjamin Irkens (appointments by arrangement):

1. CV in German or English
2. Current certificate of enrolment
3. Consent to funding from the respective Dean of Studies Office in the case of State Examination applicants
4. Copy of Transcript of Records or Notification of Admission from the Examination Office in the case of State Examination applicants

**Hardship cases additionally:**

1. Justification of the emergency situation as an annex (typewritten text, maximum 350 words) in German or English
2. Bank statements from the last 3 months (originals for inspection)

**Voluntary work additionally:**

1. Proof of voluntary work

## Closing date

Applications can be submitted at any time.

## Who decides?

A selection committee at HHU.

